



Université Catholique de Bukavu

Relations extérieures et Communication

<https://ucbukavu.ac.cd/> / info@ucbukavu.ac.cd

02 Bugabo, Avenue de la Mission, Commune de Kadutu, Ville de Bukavu
REPUBLIQUE DEMOCRATIQUE DU CONGO



Scan the QR code or Ctrl + click on the icon below to watch our videos.



MISE AU POINT SUR LES SITUATIONS SANITAIRE ET SECURITAIRE LOCALES N°017 – 15 SEPTEMBRE 2020

UPDATE ON LOCAL HEALTH AND SAFETY STATUS N°017 – 15 SEPTEMBER 2020

SITUATION SECURITAIRE

En cette première quinzaine du mois de septembre, la Ville de Bukavu et ses environs ont enregistré quelques cas d'insécurité. En Commune de Bagira, un corps sans vie d'un homme d'environ 35 ans a été retrouvé à Ciriri. La consommation de boisson fortement alcoolisée serait à la base de sa mort. Un étudiant de l'Université Officielle de Bukavu (UOB) a été assassiné par des hommes en armes dans la ville. En territoire de Walungu, trois militaires présumés braqueurs des véhicules ont été arrêtés à Nyangezi. En territoire de Kalehe, plusieurs biens ont été emportés lors d'une incursion d'hommes en armes au centre commercial de Numbi. Les FARDC ont mis en déroute des miliciens du groupe Makanika et alliés après des attaques contre les positions de l'armée congolaise près de Minembwe en territoire de Fizi. Six personnes ont été tuées et 250 maisons incendiées lors d'une attaque des éléments de la coalition des groupes armés Ngumino, Android et Makanika contre les villages de Bilalombili, Ngezi et Kanami en territoire de Mwenga. Un élément Mai-Mai et deux coupeurs de route ont été neutralisés par les FARDC dans la partie sud du Sud-Kivu.

SECURITY STATUS

During the first half of September, the Bukavu Town and its surroundings recorded the some cases of insecurity. In Bagira District, a lifeless body of a man of around 35 was found in Ciriri. High alcoholic drinks would be the cause of his death. A student at the Official University of Bukavu (UOB) was murdered by armed men in town. In Walungu territory, three soldiers suspected of vehicle robbers were arrested in Nyangezi. In Kalehe territory, several valuables were washed away during an incursion of armed men in Numbi shopping center. The Congolese National Army routed Makanika militiamen and allies after attacks on bases of Congolese army near Minembwe in Fizi territory. Six people were killed and 250 houses burned down in an attack by a coalition of Ngumino, Android and Makanika militiamen against Bilalombili, Ngezi and Kanami villages in Mwenga territory. A Mai-Mai militiaman and two road blockers were neutralized by the National Army in the southern part of South Kivu province.

SITUATION SANITAIRE

Depuis la déclaration en RD Congo de la pandémie du coronavirus au 10 mars 2020, le cumul des cas positifs est de 10 401 avec 264 décès et 9 817 guérisons. La province du Sud-Kivu en a déjà enregistré 303 cas dont 250 guérisons et 46 décès selon le Comité provincial de riposte.

HEALTH STATUS

Since the Coronavirus pandemic was declared on March 10, 2020 in DRC, the tally of positive cases is 10 401 with 264 deaths and 9 817 recoveries. South Kivu province has already recorded 303 cases with 250 recoveries and 46 deaths according to the provincial retaliate committee.

STATUS OF BUKAVU CITY (1 to 15 September 2020)



Menace	Status & Vulnerability
Security	
Killing	2 cases
Health	
Covid-19	303 cases
	<ul style="list-style-type: none"> Large/Likely Moderate/Possible Limited/Unlikely None

Population of Bukavu: 980 266.4 inhabitants (2020)

Geographical coordinates

UCB Bugabo's campus 2° 30' 03" S and 28° 50' 57" E; **Walungu** 2°42'30"S and 28°38'51"E (45km from Bukavu); **Kabare** 2°27'55"S and 28°49'02"E (9.4 km from Bukavu); **Kalehe** 2° 05' 49" S and 28° 54' 17" E (69 km from Bukavu); **Uvira** 3° 22' 21" S and 29° 08' 41" E (131 km from Bukavu), **Fizi** 4°18'01"S and 28°56'38"E (245 km from Bukavu), **Mwenga** 3°19'07"S and 28°05'59E (210 km from Bukavu)

Mitigation method

Security: Be careful, always keep supervisors and UCB members informed of your movements in and out of the City. Avoid an accommodation in districts declared inappropriate. Ask for advices if necessary.

Health: Follow the WHO's (<https://www.who.int/fr/emergencies/diseases/novel-coronavirus-2019>) and Ministry of Health prevention measures concerning Corona virus disease. Please find here (<https://ucbukavu.ac.cd/wp-content/uploads/2020/05/Avis-nume%CC%81ro4-Covid-19-UCB-HPGRB.pdf>) the UCB-HPGRB information and recommendation message concerning Covid-19 in South Kivu Province.